



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

06 آذار (مارس) 2025

■ INFLATION IN EGYPT RECORDS 14.5%

A Reuters poll showed Egypt's inflation rate fell to 14.5 percent in February.

According to data compiled by Reuters from Feb. 27 to March 5, annual consumer price inflation in Egyptian cities fell to 14.5 percent from 24 percent in January.

The Egyptian economy received support from Abu Dhabi's investment in a \$35 billion real estate project on the Mediterranean coast in February 2024, and from an \$8 billion financial support package that Egypt signed with the International Monetary Fund on March 6, 2024.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



■ التضخم في مصر يسجل 14.5 في المئة

أظهر استطلاع للرأي نشرته «رويترز»، تراجع معدل التضخم في مصر إلى 14.5 في المئة خلال فبراير (شباط). وبحسب البيانات التي جمعتها «رويترز» في الفترة من 27 فبراير إلى الخامس من مارس (آذار) فقد انخفض التضخم السنوي لأسعار المستهلكين في المدن المصرية إلى 14.5 في المئة من 24 في المائة في يناير (كانون الثاني).

وتلقى الاقتصاد المصري دعماً من استثمار أبوظبي في مشروع عقاري على ساحل البحر المتوسط بقيمة 35 مليار دولار في فبراير 2024. ومن حزمة دعم مالي بقيمة ثمانية مليارات دولار وقعتها مصر مع صندوق النقد الدولي في السادس من مارس 2024.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ UAE OUTPUT JUMPS TO AED 1.32 TRILLION

The UAE's real GDP grew by 3.8 percent, worth AED 1.32 trillion, during the first nine months of 2024, compared to the same period in 2023. According to the Ministry of Economy, the non-oil GDP achieved a growth of 4.5 percent, worth 987 billion dirhams. The contribution of non-oil activities to real GDP was 74.6 percent, while oil activities contributed 25.4 percent. The most prominent economic activities growing in GDP were transport and storage activities, which witnessed a growth of 7.9 percent, driven by the outstanding performance of passenger and flight traffic at UAE airports, which recorded more than 103 million passengers and a growth rate of about 20 percent.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



■ نتائج الإمارات يقفز إلى 1.32 تريليون درهم

سجل الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي لدولة الإمارات نمواً بنسبة 3.8 في المئة، بقيمة بلغت 1.32 تريليون درهم، خلال الأشهر التسعة الأولى من عام 2024، مقارنة بالفترة ذاتها من عام 2023. وبحسب وزارة الاقتصاد، حقق الناتج المحلي الإجمالي غير النفطي، نمواً بنسبة 4.5 في المئة، بقيمة بلغت 987 مليار درهم. وبلغت نسبة مساهمة الأنشطة غير النفطية، في الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي 74.6 في المئة، فيما ساهمت الأنشطة النفطية بنسبة 25.4 في المئة.

وتمثلت أبرز الأنشطة الاقتصادية الأكثر نمواً في الناتج المحلي الإجمالي في أنشطة النقل والتخزين التي شهدت نمواً بنسبة 7.9 في المئة، مدفوعة بالأداء المتميز لحركة المسافرين والرحلات في مطارات الإمارات، التي سجلت أكثر من 103 ملايين مسافر وبمعدل نمو بلغ نحو 20 في المئة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

■ GOLD CONSOLIDATES AT \$2917 AMID ANTICIPATION OF US JOBS DATA

Gold prices settled on Thursday as investors awaited U.S. nonfarm payrolls data to help predict the interest rate path the U.S. Federal Reserve will adopt amid escalating trade tensions between the United States and its trading partners.

Spot gold settled at \$2,917.90 an ounce, while U.S. gold futures rose slightly 0.1 percent to \$2,927.40.

The White House has revealed that U.S. President Donald Trump will exempt automakers from 25 percent tariffs on Canada and Mexico for a month as long as they abide by the existing free trade agreement.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



■ الذهب يتهاusk عند 2917 دولاراً وسط ترقب لبيانات الوظائف الأمريكية

استقرت أسعار الذهب اليوم الخميس وسط ترقب المستثمرين لبيانات الوظائف غير الزراعية في الولايات المتحدة للمساعدة في توقع مسار أسعار الفائدة الذي سيتبناه مجلس الاحتياطي الفيدرالي الأمريكي وسط تصاعد التوترات التجارية بين الولايات المتحدة وشركائها التجاريين. واستقر الذهب في المعاملات الفورية عند 2917.90 دولار للأوقية (الأونصة)، فيما ارتفعت العقود الأمريكية الآجلة للذهب قليلاً بواقع 0.1 في المئة إلى 2927.40 دولار.

وكان كشف البيت الأبيض عن أن الرئيس الأمريكي دونالد ترامب سيعفي شركات تصنيع السيارات من الرسوم الجمركية البالغة 25 في المئة على كندا والمكسيك لمدة شهر ما دامت تلتزم باتفاقية التجارة الحرة القائمة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

RECORD LEVEL.. \$1.75 TRILLION GLOBAL CORPORATE DIVIDENDS IN 2024

The Jans Henderson Global Dividend Yield Index shows that global dividends are set to increase by 6.6 percent on a fundamental basis to reach \$1.75 trillion in 2024. Actual results were slightly higher than Jans Henderson's forecast of \$1.73 trillion, driven by strong performance in both the U.S. and Japan in the fourth quarter of last year. Dividends increased by 7.3 percent during the last quarter of last year, calculated according to basic growth.

Europe, the US and Japan have all performed strongly over the past year, and some key emerging markets such as India and parts of Asia such as Singapore and South Korea have also seen good growth. In addition, 17 of the 49 countries on the index, including the United States, Canada, France, Japan and China, posted record dividends.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

مستوى قياسي.. 1.75 تريليون دولار توزيعات أرباح الشركات عالمياً في 2024

أظهر مؤشر "جانس هاندرسن" لتوزيعات أرباح الأسهم عالمياً، تسجيل توزيعات الأرباح على الصعيد العالمي زيادة بنسبة 6.6 في المئة محتسبة وفقاً للنمو الأساسي لتصل إلى 1.75 تريليون دولار عام 2024. وكانت النتائج الفعلية المحققة أعلى قليلاً من توقعات "جانس هاندرسن" التي بلغت 1.73 تريليون دولار وذلك نتيجة للأداء القوي في كل من الولايات المتحدة واليابان خلال الربع الأخير من العام الماضي. وكانت ارتفعت توزيعات الأرباح خلال الربع الأخير من العام الماضي بنسبة 7.3 في المئة محتسبة وفقاً للنمو الأساسي.

وشهدت أوروبا والولايات المتحدة واليابان أداء قوياً خلال العام الماضي، كما حققت بعض الأسواق الناشئة الرئيسية مثل الهند وأجزاء من آسيا مثل سنغافورة وكوريا الجنوبية نمواً جيداً. وإضافة إلى ذلك، فقد سجلت 17 دولة من أصل 49 دولة مدرجة على المؤشر بما فيها الولايات المتحدة وكندا وفرنسا واليابان والصين، توزيعات أرباح قياسية.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

AGREEMENT BETWEEN "KUWAIT" AND "MICROSOFT" IN THE FIELD OF ARTIFICIAL INTELLIGENCE

The Kuwaiti Cabinet reviewed the strategic partnership agreement between the Government of Kuwait and Microsoft. The agreement includes the establishment of several centers, most notably the modern artificial intelligence data center. The agreement also includes the establishment of the Center of Excellence for Cloud Computing, in addition to launching a comprehensive qualification initiative aimed at providing national cadres with basic skills in artificial intelligence to ensure readiness for the future labor market.

Kuwait's Minister of State for Communications Affairs Omar Saud Al-Omar held a press conference to talk about the signing of the strategic agreement with Microsoft in cooperation with Kuwait Direct Investment Promotion Authority.

[Source \(Sky News Arabia, Edited\)](#)

اتفاق بين "الكويت" و "مايكروسوفت" في مجال الذكاء الاصطناعي

اطلع مجلس الوزراء الكويتي على اتفاقية الشراكة الاستراتيجية بين حكومة الكويت وشركة مايكروسوفت. وتتضمن الاتفاقية إنشاء عدة مراكز أبرزها مركز بيانات الذكاء الاصطناعي الحديث. وتضم الاتفاقية أيضاً إنشاء مركز التميز للحوسبة السحابية إضافة إلى طرح مبادرة تأهيل شاملة تهدف إلى تزويد الكوادر الوطنية بالمهارات الأساسية في الذكاء الاصطناعي لضمان الجاهزية لسوق العمل في المستقبل.

وعقد وزير الدولة لشؤون الاتصالات في الكويت عمر سعود العمر مؤتمراً صحفياً للحديث عن توقيع الاتفاقية الاستراتيجية مع شركة مايكروسوفت بالتعاون مع هيئة تشجيع الاستثمار المباشر.

[المصدر \(موقع Sky News Arabia، بتصرف\)](#)

